
PROTOKÓŁ Nr 13 
z XIII sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 14 listopada 2007 roku 
 

O godzinie 1400 XIII sesję Rady Miasta Marki otworzyła Przewodnicząca Maria 
Przybysz – Piwko, przywitała wszystkich obecnych, a szczególnie serdecznie zaproszonych 
gości. Po stwierdzeniu quorum (listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią 
załącznik nr 1 do protokołu) Przewodnicząca przestawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 117). 
5. Problematyka bezpieczeństwa i porządku publicznego w Markach.  

Do udziału w dyskusji zaproszono: 
• Prokuratora Rejonowego w Wołominie, Arkadiusza Matusiaka 
• Komendanta Powiatowego Policji w Wołominie, insp. Jerzego Piątkowskiego 
• Komendanta Komisariatu Policji w Markach, mł. asp. Roberta Zastawnego 
• Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wołominie, 

bryg. inż.  Romana Gołębnika 
• Radnych Powiatu Wołomińskiego, Pana Adama Kopczyńskiego,  

Pana Pawła Porębskiego, Pana Ryszarda Węsierskiego 
• Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście,  

Pana Macieja Urmanowskiego 
• Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu Wołomińskiego, Pana Andrzeja Olszewskiego. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe Miasta Marki” (Druk nr 113). 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2008 regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw (Druk nr 114). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości  gminnych, nieruchomości osób fizycznych (Druk nr 118). 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10.Sprawy różne. 
11. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko złożyła wniosek, aby punkt 4. porządku obrad 
został rozpatrzony przed punktem 9. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nie zostały zgłoszone żadne uwagi do wniosku. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku. 
 
Wniosek uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady, został 
przyjęty jednogłośnie.  
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Burmistrz Janusz Werczyński złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt:  
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację programu 
zdrowotnego w zakresie szczepień ochronnych przeciwko grypie, populacji grupy 
szczególnego ryzyka (osób od 65 roku życia) dla mieszkańców Miasta Marki. (Druk nr 119).” 
Burmistrz wyjaśnił, że w/w projekt uchwały powstał na wniosek Komisji Zdrowia, Opieki 
Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska z dnia 25 października br.,  
w którym wskazany został termin realizacji zadania do dnia 10 grudnia 2007 roku. 
Jednocześnie poinformował, że projekt uchwały nie został zaopiniowany przez Komisje 
Rady. 
 
Nie zgłoszono żadnych uwag do wniosku. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku. 
 
Wniosek uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady, został 
przyjęty przy jednym głosie wstrzymującym się.  
Projekt uchwały zawarty w Druku nr 119 zostanie rozpatrzony przed punktem 9. porządku 
obrad. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Problematyka bezpieczeństwa i porządku publicznego w Markach.  

Do udziału w dyskusji zaproszono: 
• Prokuratora Rejonowego w Wołominie, Arkadiusza Matusiaka 
• Komendanta Powiatowego Policji w Wołominie, insp. Jerzego Piątkowskiego 
• Komendanta Komisariatu Policji w Markach, mł. asp. Roberta Zastawnego 
• Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wołominie, 

bryg. inż.  Romana Gołębnika 
• Radnych Powiatu Wołomińskiego, Pana Adama Kopczyńskiego,  

Pana Pawła Porębskiego, Pana Ryszarda Węsierskiego 
• Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście,  

Pana Macieja Urmanowskiego 
• Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu Wołomińskiego, Pana Andrzeja Olszewskiego 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe Miasta Marki” (Druk nr 113). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2008 regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw (Druk nr 114). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości  gminnych, nieruchomości osób fizycznych (Druk nr 118). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację programu 
zdrowotnego w zakresie szczepień ochronnych przeciwko grypie, populacji grupy 
szczególnego ryzyka (osób od 65 roku życia) dla mieszkańców Miasta Marki. (Druk 
nr 119). 

9. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 117). 
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10.Interpelacje i zapytania radnych. 
11.Sprawy różne. 
12. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 4. Problematyka bezpieczeństwa i porządku publicznego w Markach.  

Do udziału w dyskusji zaproszono: 
• Prokuratora Rejonowego w Wołominie, Arkadiusza Matusiaka 
• Komendanta Powiatowego Policji w Wołominie, insp. Jerzego Piątkowskiego 
• Komendanta Komisariatu Policji w Markach, mł. asp. Roberta Zastawnego 
• Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wołominie, 

bryg. inż.  Romana Gołębnika 
• Radnych Powiatu Wołomińskiego, Pana Adama Kopczyńskiego,  

Pana Pawła Porębskiego, Pana Ryszarda Węsierskiego 
• Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście,  

Pana Macieja Urmanowskiego 
• Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska Rady 

Powiatu Wołomińskiego, Pana Andrzeja Olszewskiego 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że ten punkt porządku obrad 
jest realizacją wniosku wypracowanego przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego pod przewodnictwem Starosty Powiatu Wołomińskiego z dnia 13 marca 2007 
2007 (kopia pisma stanowi załącznik nr 2 do protokołu).  
Sesja Rady Miasta Marki zwołana została na wniosek Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Marki pracującej pod 
kierownictwem radnej Elżbiety Brzozowskiej. Przewodnicząca Rady dodała, że już 15 marca 
br. odbyło się posiedzenie ww. Komisji z udziałem Naczelnika Sekcji Ruchu Drogowego 
Komendy Powiatowej Policji w Wołominie oraz Komendanta Komisariatu Policji w Markach 
poświęcone sprawom bezpieczeństwa na terenie Marek (Protokół Komisji nr 7). 
 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję. 
 
Komendant Komisariatu Policji w Markach mł. asp. Robert Zastawny poinformował,  
że: w mareckim Komisariacie pracuje 26 osób i niestety jest 6 wakatów; przedstawił 
statystykę (porównanie 10 miesięcy roku 2006 i 2007) najczęściej odnotowanych 
przestępstw: bójki i pobicia, uszkodzenie mienia, kradzieże pospolite, kradzieże samochodów, 
kradzieże z włamaniem, rozboje; wykrywalność przestępstw (za ten okres) wzrosła z 41,8% 
w 2006 roku do 44,2% w 2007 roku; wzrosła również liczba ujawnionych przestępstw 
narkotykowych z 3 do 21; podkreślił, że prężnie działa Rewir dzielnicowych, który prowadzi 
różnego rodzaju działania, m.in.: akcję „Razem Bezpieczniej”; dużym problemem  
są kradzieże kabli energetycznych i telekomunikacyjnych; decyzją Komendanta Powiatowego 
Policji została powołana specjalna grupa, której zadaniem jest ograniczenie tego procederu  
i już są wyniki ich pracy - kilka osób zostało zatrzymanych. 
 
Komendant Powiatowy Policji w Wołominie, insp. Jerzy Piątkowski powiedział, że w 2006 
roku praca Komisariatu Policji w Markach nie była oceniana dobrze (w 2006 roku 4 razy 
zmienił się Komendant w Markach; relegowano 5 policjantów), ale dzięki pracy Komendanta 
Roberta Zastawnego jednostka funkcjonuje coraz lepiej; zauważył, że Marki na tle Powiatu  
są terenem bardzo zagrożonym; na terenie Marek i Radzymina szczególnie uciążliwe stały się 
kradzieże kabli energetycznych i telekomunikacyjnych i w związku z tym została powołana 
specjalna grupa, która w ciągu 1,5 miesiąca odniosła sukcesy: zatrzymane zostały dwie grupy 
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przestępcze trudniące się kradzieżą, kilku pojedynczych złodziei, a w wyniku kontroli miejsc 
skupu złomu założone zostały dwie sprawy o paserstwo; w Markach na drodze krajowej 
odnotowuje się dużo wypadków drogowych; montaż masztu z foto – radarem oraz planowany 
zakup samochodu z wideo – radarem z pewnością znacznie poprawia bezpieczeństwo 
drogowe w Markach. 
Komendant odpowiedział również na pytania: 
- Przewodniczącej Rady Marii Przybysz – Piwko dotyczące budowy Komisariatu Policji  
w Markach – poinformował, że przetarg jest w toku, a odpowiedzialnym za realizacją tego 
zadania jest Wydział Nieruchomości Komendy Stołecznej Policji; 
- radnego Tadeusza Skłodowskiego dotyczące kontaktu młodzieży z narkotykami – zapewnił, 
że Komisariat Policji w Markach służy wszelką pomocą, prowadzone są również zajęcia 
profilaktyczne; zauważył, że we wszystkich szkołach pojawiają się narkotyki, choć niektórzy 
dyrektorzy szkół twierdzą, że w ich szkole nie  ma problemu narkotyków; 
- radnego Marka Mańka dotyczące zorganizowanych grup przestępczych - powiedział,  
że szereg grup zostało zlikwidowanych, ale pojawiają się nowe, to zjawisko jest 
monitorowane przez policję; 
- radnego Filipa Rżewskiego dotyczące służb ponadwymiarowych – poinformował, że gminy 
finansują służby ponadwymiarowe i są to ośmiogodzinne patrole piesze. 
Korzystając z okazji Komendant podziękował władzom samorządowym za finansowanie 
pobytu na terenie Marek 10 policjantów z oddziału prewencji i zapewnił, że czyni starania  
o kontynuację tej akcji w 2008 roku; zaproponował zorganizowanie spotkań z mieszkańcami  
w ramach programu „Razem Bezpieczniej – reaguj – powiadom – nie toleruj”, podczas 
których oficerowie Wydziału Prewencji Komendy Stołecznej Policji przedstawią prezentację 
multimedialną, przewidziana jest również dyskusja. 
 
Prokurator Rejonowy w Wołominie, Arkadiusz Matusiak powiedział, że praca prokuratury 
jest pochodną pracy policji i obecnie widać poprawę skuteczności i efektywności ścigania 
przestępstw; funkcjonowanie grupy prewencji również odzwierciedla współpracę policji z 
prokuraturą; pracę policji na terenie Marek i Radzymina nadzoruje trzech prokuratorów; 
przedstawił dane porównawcze za I półrocze 2006 roku i 2007 roku: z terenu Marek wpłynęło 
do prokuratury 565 (w 2006 r.), 607 (w 2007 r.) spraw, z czego skierowano 95 (2006) i 114 
(2007) aktów oskarżenia, m.in. za przestępstwa przeciwko rodzinie i opiece (znęcanie się, 
niealimentacja), kradzieże z włamaniem, rozboje, bójki i pobicia, oszustwa  
i wyłudzenia (szczególnie na terenie supermarketów); duży problem stanowią nietrzeźwi 
kierujący, w tym rowerzyści - oskarżonych i skazanych w 2006 roku 53 osoby, a w 2007 roku  
już 58 osób, kierujący samochodami - oskarżeni i skazani 40 osób (2006) i 65 osób (2007). 
 
Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wołominie, bryg. inż. Roman 
Gołębnik powiedział, że w Markach występują typowe dla aglomeracji podwarszawskiej 
zagrożenia, np. przebiegająca droga krajowa (którą przewożone są materiały niebezpieczne  
i występuje dużo wypadków z udziałem samochodów), np. zagrożenie pożarowe w zakładach 
produkcyjnych i halach magazynowych, w obiektach wielko powierzchniowych (CH – M1), 
na terenie osiedli mieszkaniowych (obiekty są kontrolowane przez PPSP i sytuacja jest w 
miarę dobra); na terenie Marek nie ma zagrożenia powodziowego; duży problem stanowią 
pożary traw, szczególnie w rejonie cmentarza i ul. Okólnej; współpraca z Wodociągiem 
Mareckim w kwestii funkcjonowania hydrantów na terenie Marek układa się coraz lepiej; 
Komendant poinformował, że w 2007 roku wydarzyło się: 111 pożarów, w tym 4 duże; 
wystąpiły miejscowe zagrożenia: 93 małe, 1 duże, 1 średnie, 10 fałszywych alarmów; zwrócił 
uwagę, że w Markach nie funkcjonuje ochotnicza straż pożarna; planowane jest utworzenie 
posterunku PSP na terenie Marek lub Ząbek do obsługi tych dwóch miast (pod warunkiem,  
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że Komenda Wojewódzka przyzna 15 etatów - obsada 3 samochodów), co pozwoli skrócić 
znacznie czas podjęcia interwencji i tym samym poprawi bezpieczeństwo. 
Komendant odpowiedział również na pytanie radnego Pawła Chojnowskiego dotyczące 
problemu łączenia się z pogotowiem ratunkowym pod nr 999, wyjaśnił, że powstaje Centrum 
powiadamiania – dzwoniąc pod numer 999 uzyskuje się połączenie z Warszawą ul. Hoża, 
natomiast dzwoniąc pod nr 112 połączenie z Wołominem; 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście, starosta, Pan Maciej 
Urmanowski poinformował, że Komisja zajmowała się problematyką bezpieczeństwa  
i stwierdzono, że Marki są gminą najbardziej zagrożoną z całego powiatu Wołomińskiego;  
zauważył, że w całej Polsce system bezpieczeństwa p.-poż. w znacznym stopniu opiera się na 
Ochotniczych Strażach Pożarnych, a Marki są jedyną gminą na terenie Powiatu, która nie ma 
OSP; na wniosek Komendanta PSP w budżecie powiatu zapisano kwotę 30 tys. zł  
z przeznaczeniem na zakup samochodu z wideo – radarem, co stanowi  ¼ ceny zakupu;  
w kwestii bezpieczeństwa zdrowotnego, czyli funkcjonowania szpitala w Wołominie 
powiedział, że Rada Powiatu stawia na bardzo wysoki poziom świadczonych usług 
(remontowane są oddziały, wyposażane w nowoczesny sprzęt); wyraził nadzieję,  
że bezpieczeństwo zdrowotne będzie się systematycznie poprawiało. 
 
Radny Bogusław Dąbkowski stwierdził, że najważniejszą sprawą dla Powiatu jest „walka”  
o przyspieszenie budowy obwodnicy, Trasy S-8; wtedy będzie mniej kolizji i wypadków,  
a „profilaktyka zdrowotna będzie ogromna” (w pasie drogi 200 m jest zwiększona 
zachorowalność na choroby wieńcowe, zawały, alergie, infekcje, choroby oskrzeli); teraz 
przez Marki przejeżdża dziennie 55 tys. samochodów, czyli 20 mln rocznie. 
Radny zaproponował, aby starosta zorganizował i koordynował współpracę wszystkich gmin 
Powiatu Wołomińskiego w zakresie przyspieszenia budowy obwodnicy. 
  
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała pismo Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Marki dotyczące „wystąpienia do Rad Miast gmin ościennych w sprawie 
zorganizowania grupy inicjatywnej, która miałaby wpływ na przyspieszenie budowy Trasy S 
– 8 na odcinku najbardziej obciążonym (węzeł Drewnica – węzeł Zielonka)” – pismo stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odniósł się do niektórych wątków poruszonych w trakcie 
prezentacji: 
- od wielu lat najistotniejszą kwestią związaną z Policją jest budowa Komisariatu Policji  
w Markach; od czasu wmurowania kamienia węgielnego pod budynek komisariatu mija już 
1,5 roku, a budowa obiektu nie została rozpoczęta; stwierdził, że jakość funkcjonowania 
mareckiego komisariatu jest w znaczny sposób ograniczona warunkami pracy mareckich 
policjantów; nie ma wątpliwości, że w tej chwili są to najgorsze warunki lokalowe  
w Powiecie Wołomińskim;  
- funkcjonowanie na terenie Marek grupy prewencji, co prawda kosztuje miasto sporo 
pieniędzy, ale to jest bardzo dobra inwestycja; 
- gmina finansowała przez 5 lat dwa etaty rewirowych, tj. pół miliona złotych, które miasto 
wydało w nadziei (na podstawie zapisów umowy), że te dwa etaty po 5 latach dodatkowo 
zasilą marecki komisariat i będą utrzymywane przez Komendę Stołeczną – niestety ten plan 
nie może być zrealizowany, ponieważ brak chętnych do pracy w policji (6 wakatów  
w Markach); 
- maszty dla foto-radarów instalowane są na koszt gminy Marki;  
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- Burmistrz zaproponował, aby spotkania z mieszkańcami w ramach programu „Razem 
Bezpieczniej – reaguj – powiadom – nie toleruj” zorganizowane były w szkołach podczas 
zebrań dla rodziców; 
- od lat Marki wspierają Komendę Powiatową PSP; w projekcie budżetu na 2008 rok 
przewidziana została kwota 30 tys. zł na zakup wspomnianego wcześniej samochodu; OSP  
w Markach została zlikwidowana kilkanaście lat temu; dodał również, że funkcjonowanie 
OSP kosztuje setki tysięcy złotych każdego roku; utworzenie posterunku PSP w Markach lub 
Ząbkach to cenna i ciekawa inicjatywa, jednak Marki nie dysponują obiektem, który można 
by było zaadaptować na posterunek PSP i w takiej sytuacji trzeba byłoby wybudować nowy 
obiekt;  
- Marki zawsze wspierają wszystkie inicjatywy Starostwa dotyczące wyposażenia szpitala 
Wołomińskiego (mimo, że mieszkańcy Marek sporadycznie korzystają  z usług szpitala);  
- miejsce wyczekiwania dla karetek Pogotowia Ratunkowego będzie uruchomione w Markach 
przy ul. Klonowej prawdopodobnie 1 stycznia 2008 roku; 
- w kwestii Trasy S – 8 powiedział, że powiatowy lobbing istnieje i podejmowane  
są działania, jednak rządowe zamierzenia dotyczące budowy dróg na terenie Województwa 
Mazowieckiego na odcinku od Warszawy w kierunku wschodnim nie mieszczą się  
w zamierzeniach związanych z inwestycjami Euro 2012. 
 
Reasumując Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko stwierdziła, że należy 
zintegrować działania służb i samorządów, biorąc pod uwagę przedstawiony obraz zagrożeń  
i wskazane kierunki działania. 
Następnie podziękowała serdecznie za udział w sesji i zamknęła dyskusję w tym punkcie 
porządku obrad. 
 
Pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie „Założeń do planu zaopatrzenia  
w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe Miasta Marki” (Druk nr 113). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że do opracowania i uchwalenia Założeń  
do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe zobowiązuje gminę  
art. 19 ust. 8 ustawy Prawo energetyczne; z trudem zostały zgromadzone dane niezbędne do 
przygotowania tego opracowania; opracowanie w dużej części odnosi się do polityki 
energetycznej państwa; największe kłopoty z energią mają mieszkańcy bardzo szybko 
rozwijających się Marek Południowych, gdzie stan prawny wielu nieruchomości jest 
nieuregulowany i gmina ma kłopoty z wykupem gruntów pod uchwaloną sieć dróg; 
przytoczył pozytywną konkluzję opracowania; projekt założeń otrzymał pozytywną opinię 
Samorządu Województwa Mazowieckiego; zgodnie z przepisami projekt założeń był 
wyłożony do publicznego wglądu na okres 21 dni - nie zostały zgłoszone żadne uwagi;  
Burmistrz podkreślił, że projekt założeń przy niektórych przedsięwzięciach, a zwłaszcza przy 
aplikowaniu o dofinansowanie ze środków zewnętrznych może być wymagany przez organ, 
który będzie rozpatrywał nasz wniosek. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 113.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Radny Tadeusz Skłodowski poinformował, że głosował przeciw pozytywnej opinii dla tego 
projektu uchwały; jego zdaniem problemem jest stan prawny gruntów pod drogi oraz  
zaopatrzenie Marek w energię. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
  
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe Miasta Marki” (Druk nr 113). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 2 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XIII/105/2007 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2008 regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw (Druk nr 114). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały oraz omówił proponowane zmiany 
(wzrost stawek: dodatków funkcyjnych dla dyrektorów placówek i ich zastępców, dodatków  
z tytułu wychowawstwa klasy, opiekuna staży i doradcy metodycznego lub nauczyciela 
konsultanta); dodał, że w 2008 roku prawie 50% środków całego budżetu miasta będzie 
przeznaczone na utrzymanie oświaty w Markach (m.in. w budżecie miasta przewidziany jest 
również wzrost środków na fundusz nagród dla nauczycieli do 3%, waloryzacja pensji obsługi 
o 20%, wzrost środków na dodatki motywacyjne); Burmistrz poinformował, że zgodnie  
z przepisami zostały przeprowadzone konsultacje ze związkami zawodowymi: Związkiem 
Nauczycielstwa Polskiego, który pozytywnie zaopiniował Regulamin, KM NSZZ 
„Solidarność” nr 2962 Reg. Maz. Pracowników Oświaty i Wychowania Miasta Marki, który 
postuluje wprowadzenie zmian w § 12 Regulaminu (kopia protokołu stanowi załącznik nr 8 
do protokołu). 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 114, jednocześnie wnosząc o wprowadzenie poprawki polegającej na 
podwyższeniu dodatku dla wychowawcy klasy z proponowanych 100 zł do 150 zł.  
 
W dyskusji głos zabrali radni: Paweł Adamczyk, Ryszard Korotko, Maria Przybysz – Piwko, 
Urszula Paszkiewicz, Tadeusz Skłodowski, Kazimierz Kędzierski, Bogdan Trzemecki, 
Bogusław Dąbkowski, Tadeusz Pasternak, Marek Mańk,  Filip Rżewski oraz Przewodnicząca 
KM NSZZ „Solidarność” Teresa Laskowska i Burmistrz Janusz Werczyński. 
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W wyniku przeprowadzonej dyskusji zostały zgłoszone dwa wnioski:  
1. o wprowadzenie poprawki w § 12 Regulaminu polegającej na podwyższeniu dodatku 

dla wychowawcy klasy z proponowanych 100 zł do 150 zł –  radna Urszula 
Paszkiewicz, 

2. o wprowadzenie poprawki w § 12 Regulaminu polegającej na podwyższeniu dodatku 
dla wychowawcy klasy z proponowanych 100 zł do 120 zł – radny Marek Mańk. 

 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie 
wniosków: 
 
Głosowanie Wniosku nr 1 
za przyjęciem wniosku – 10 
przeciw – 11 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Wniosek został odrzucony. 
 
Głosowanie Wniosku nr 2 
za przyjęciem wniosku – 18 
przeciw – 2 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie ustalenia na rok 2008 regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, 
funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw (Druk nr 114)  
z uwzględnieniem wniosku nr 2. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XIII/106/2007 i stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 
 
Przewodnicząca KM NSZZ „Solidarność” nr 2962 Reg. Maz. Pracowników Oświaty  
i Wychowania Miasta Marki Teresa Laskowska podziękowała za wprowadzoną w uchwale 
zmianę. 
 
Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości  gminnych, nieruchomości osób fizycznych (Druk nr 118). 
  
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały; przypomniał, że w 2006 roku zostały 
zawarte dwie umowy z panią Elżbietą Jasińską (współwłaścicielką i pełnomocnikiem 
pozostałych spadkobierców rodziny Whiteheadów): jedną przenoszącą na rzecz gminy 
przeważającą część majątku rodziny Whiteheadów i drugą umowę, w której pani Elżbieta 
Jasińska zobowiązała się do zbycia w terminie do 31 grudnia 2007 roku pozostałej części 
majątku, po uregulowaniu stanu prawnego; cena nabycia całego majątku wynosi 2 miliony 
złotych. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 118.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Jan Orłowski, Tadeusz Pasternak, Tadeusz Skłodowski, Jacek 
Orych, Ryszard Korotko oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
nad podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, nieruchomości osób fizycznych (Druk nr 118). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XIII/107/2007 i stanowi załącznik nr 12 
do protokołu. 
 
Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację 
programu zdrowotnego w zakresie szczepień ochronnych przeciwko grypie, populacji 
grupy szczególnego ryzyka (osób od 65 roku życia) dla mieszkańców Miasta Marki. 
(Druk nr 119). 
 
Kopia projektu uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały; projekt uchwały został 
przygotowany zgodnie z wolą Rady Miasta wyrażoną podczas XII sesji w dniu 31 
października br.; zdaniem Burmistrza realizacja tego programu w bieżącym roku będzie 
bardzo trudna. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Paweł Adamczyk, Bogusław Dąbkowski, Paweł Chojnowski, 
Bogdan Trzemecki, Jacek Orych, Ryszard Korotko, Marek Mańk, Maciej Grabowski, Filip 
Rżewski, Jan Orłowski, Maria Przybysz – Piwko oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Zdaniem radnych Bogusława Dąbkowskiego, Pawła Chojnowskiego, Filipa Rżewskiego  
na  realizację programu w tym roku jest już za późno. 
 
Radny Filip Rżewski zaproponował, aby lepiej przygotować program szczepień i zrealizować 
go w przyszłym roku.  
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Jednocześnie złożył wniosek o odrzucenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody  
na realizację programu zdrowotnego w zakresie szczepień ochronnych przeciwko grypie, 
populacji grupy szczególnego ryzyka (osób od 65 roku życia) dla mieszkańców Miasta Marki. 
(Druk nr 119). 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
ww. wniosku.  
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 16 
przeciw – 3 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty.  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację programu zdrowotnego w zakresie 
szczepień ochronnych przeciwko grypie, populacji grupy szczególnego ryzyka (osób od 65 
roku życia) dla mieszkańców Miasta Marki (Druk nr 119) został odrzucony. 
 
Pkt 9. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 117). 
 
Informacja o pracy Burmistrza od 25 września do 6 listopada 2007 roku stanowi załącznik  
nr 14 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił szczegółowych odpowiedzi na pytania sformułowane 
przez radnych: 

- Tadeusza Skłodowskiego dotyczące punktów: 12, 21, 
-     Macieja Grabowskiego dotyczące punktu 4, 
-     Ryszarda Korotko dotyczące punktu 2.  

 
Pkt 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odczytał interpelację radnego Jana Orłowskiego dotyczącą 
publikacji oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu Miasta, a także jednostek 
organizacyjnych gminy oraz odpowiedź na interpelację – kopie pism stanowią załącznik  
nr 15 do protokołu. 
 
Pkt 11. Sprawy różne. 
 
1.Radny Rady Powiatu Wołomińskiego Ryszard Węsierski udzielił kilku informacji  
na temat inicjatyw i działań  Rady Powiatu. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Węsierski, Ryszard Korotko, Bogusław 
Dąbkowski, Grzegorz Młodzianowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński i Zastępca 
Burmistrza Krzysztof Wnuk. 
 
2. Radny Marek Mańk poruszył kwestię konieczności wykonania remontu sali obrad.  
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W dyskusji głos zabrali radni: Paweł Adamczyk, Ryszard Korotko, Marek Mańk, Paweł 
Chojnowski, Maria Przybysz – Piwko, Tadeusz Skłodowski, Bogusław Dąbkowski oraz 
Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Radny Paweł Adamczyk złożył wniosek w sprawie zobowiązania Burmistrza  
do przygotowania kosztorysu wykonania remontu sali obrad i sali ślubów z uwzględnieniem 
uwag radnych. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie ww. wniosku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty.  
 
3. Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Środowiska powiedziała:  
„chciałabym się odnieść do zarzutów jakie pod moim adresem kieruje pan radny Chojnowski 
i zarzuca mi brak merytorycznego przygotowania; dlatego chciałabym porównać pracę  
Komisji pod moim przewodnictwem w ciągu niespełna jednego roku i pracę radnego 
Chojnowskiego Przewodniczącego Komisji w latach 2002-2006; w dostępnych dokumentach 
nie znalazłam śladu żadnego, zatwierdzonego przez Radę Planu Pracy Komisji w latach 2002-
2006, choć taki warunek powinien być spełniony, o czym mówi Statut Miasta  w §15 poz. 3; 
natomiast Plan Pracy obecnej Komisji był przedłożony wysokiej Radzie w stosownym 
terminie, zatwierdzony i realizowany przez Komisję zgodnie z założeniami (20 punktów); 
Sprawozdanie z Pracy Komisji, które ma ona obowiązek przedłożyć Radzie co najmniej raz  
w roku (§15 poz. 4 Statutu  Rady Miasta), w dostępnych dokumentach są dwa,  pierwsze  
za okres od 17.12.2002- 30.11.2004, a drugie od 17.12.2002-15.08.2006, co daje mi prawo 
stwierdzić, że Przewodniczący z takim przygotowaniem nie przestrzegał zaleceń Statutu Rady 
Miasta Marki; jak wynika z dokumentacji zgromadzonej z dorobku Komisji w latach 2002-
2006, Przewodniczący zwołał na okres czterech lat 32 Posiedzenia Komisji, z których dwa 
trwały po 20 minut, cztery po 30 minut i jedno 45 minut, a dla porównania podam, że obecna 
Komisja już obradowała 13 razy przez 11 miesięcy , z których tylko pierwsze organizacyjne 
posiedzenie trwało 30 minut, a reszta w granicach dwóch godzin i więcej; pomijając projekty 
uchwał skierowane do Komisji, to punkty merytoryczne omawiane w obydwu Komisjach  
są sobie równe (jest ich po 24) z tą różnicą, że Komisja pod przewodnictwem radnego 
Chojnowskiego pracowała nad nimi cztery lata, a obecna Komisja niespełna rok; osoby 
chcące sprawdzić zgodność podanych przeze mnie danych ze stanem faktycznym odsyłam  
do zagłębienia się w  dokumentach ogólnie dostępnych.” 
Radna Elżbieta Brzozowska zaapelowała do radnego Chojnowskiego i do pozostałych 
radnych, którzy popierali jego wniosek, aby zaprzestali tego rodzaju krytyki i dali przykład 
pozytywnej postawy.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zwróciła się do radnych z apelem o dołożenie 
wszelkich starań, aby współpraca przebiegała w dobrej, koleżeńskiej atmosferze,  
a wyjaśnianiu spraw nie towarzyszyły emocje, lecz rzeczowa dyskusja ukierunkowywana  
na wypracowywanie dobra wspólnego.  
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Radny Paweł Chojnowski powiedział: „to nie jest moje zdanie, ja tylko wyartykułowałem 
zdanie całej grupy radnych …”.  
 
4. Radny Jacek Orych zwrócił się do Burmistrza i Przewodniczącej Rady w imieniu dużej 
grupy radnych o ustalenie jednoznacznego sposobu dostępu radnych do kserokopii 
dokumentów gromadzonych w Biurze Rady; powiedział, że są problemy z uzyskiwaniem 
kserokopii dokumentów, a w Statucie Miasta jest zapisana taka możliwość. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko stwierdziła, że pisma kierowane do Rady 
Miasta są prezentowane podczas sesji, radni mogą się z nimi zapoznać w Biurze Rady, 
sporządzać na ich podstawie notatki, natomiast nie mogą być powielane i wynoszone poza 
Urząd. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński w uzupełnieniu powiedział, że w Statucie jest zapis dotyczący 
prawa obywateli do uzyskiwania informacji publicznej; zauważył, że nie wszystkie 
dokumenty gromadzone w Biurze Rady stanowią informację publiczną; radni mają dostęp  
do niemal wszystkich dokumentów gromadzonych w Urzędzie Miasta, natomiast  
na kserowanie wszystkich dokumentów nie może się zgodzić. 
 
Zdaniem radnych: Tadeusza Skłodowskiego, Pawła Adamczyka, Jacka Orycha, Ryszarda 
Korotko brak możliwości uzyskiwania kserokopii dokumentów jest utrudnianiem pracy 
radnego. 
W związku z tym radny Jacek Orych złożył wniosek, żeby Rada Miasta w głosowaniu 
zdecydowała o dostępie lub braku dostępu radnych do kserokopii dokumentów 
gromadzonych w Biurze Rady.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zaproponowała, że na następną sesję 
przygotuje informacje dotyczące poruszonej kwestii. 
 
Na tym zakończono dyskusję. 
 
5. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Izabela Brzezińska odczytała: 

• „Sprawozdanie z kontroli dotyczącej odwodnienia ulicy Dużej  
w Markach” – Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu, 

• „Sprawozdanie z kontroli stawek czynszu za lokale komunalne,  
w tym wynajmowane pod działalność gospodarczą” – Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu. 

 
Radny Ryszard Korotko odczytał odrębne wnioski pokontrolne do Sprawozdanie z kontroli 
stawek czynszu za lokale komunalne, w tym wynajmowane pod działalność gospodarczą - 
pismo stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Radny Jan Orłowski odczytał „Odrębne uwagi radnego Miasta Marki członka Komisji 
Rewizyjnej do pokontrolnego sprawozdania Komisji Rewizyjnej w sprawie kontroli stawek 
czynszu za lokale komunalne, w tym wynajmowane pod działalność gospodarczą.” – pismo 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odniósł się do niektórych zapisów sformułowanych  
w odczytanych materiałach. 
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Głos zabrali radni Ryszard Korotko, Tadeusz Skłodowski, Jan Orłowski. 
6. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła: 

• pismo Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Warszawie wraz ze skargą Pani 
K. Kominek na niewłaściwe działanie Ośrodka Pomocy Społecznej w Markach (kopia 
pisma stanowi załącznik nr 20 do protokołu) – Przewodnicząca Rady skierowała 
pismo do Komisji Rewizyjnej Rady Miasta; 

• prośbę mieszkańców północnych Marek o przedłużenie linii autobusowej nr 732  
do pętli w Strudze (kopia pisma stanowi załącznik nr 21 do protokołu) – 
Przewodnicząca Rady skierowała pismo do Komisji Budżetowo - Gospodarczej Rady 
Miasta; 

• pismo Pana Jana Sobieskiego kierowane do Komendy Powiatowej Policji  
w Wołominie w sprawie wydłużenia czasu trwania światła zielonego na przejściach 
dla pieszych w Markach (kopia pisma stanowi załącznik nr 22 do protokołu); 

• odpowiedź na pismo Pani Haliny Waś – Bydlińskiej (kopia pisma stanowi załącznik 
nr 23 do protokołu); 

• pismo Pani M. Ratajczak w sprawie przyznania lokalu socjalnego (kopia pisma 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu) – Przewodnicząca Rady skierowała pismo  
do wszystkich Komisji Rady Miasta; 

• pismo mieszkańców budynków komunalnych zlokalizowanych przy ul. Piłsudskiego 
109 A-D, którzy oczekują zawarcia umowy z firmą Orange Development (kopia 
pisma stanowi załącznik nr 25 do protokołu) – Przewodnicząca Rady skierowała 
pismo do Komisji Budżetowo - Gospodarczej Rady Miasta. 

 
7. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przypomniała, że w dniu 9 grudnia br. 
odbędą się uroczystości związane z obchodami 90-lecia Parafii św. Izydora i 40-lecia nadania 
Markom praw miejskich – zaproszenie stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Pkt 12. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 2000  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła XIII sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
 Przewodnicząca Rady Miasta 
 Maria Przybysz-Piwko 
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